

Title (en)  
Articulated door

Title (de)  
Gliedertor

Title (fr)  
Porte articulée

Publication  
**EP 0846833 A2 19980610 (DE)**

Application  
**EP 97121205 A 19971203**

Priority  
DE 19651068 A 19961209

Abstract (en)

The door comprises a panel of articulately connected lamellae (4) with end-side guide components, which engage in guide channels (6). The guide channels flank the panel on both sides. The guide channels have a vertical section and a horizontal section, which are connected to one another with a bent deflector section. The curved inner side of the deflector section is formed as a circularly running guide for the guide components. The guide components are formed as slide shoes (11) with a long cross section, which is wider than the panel thickness. The outer surfaces of the slide shoes rest on the circular guide section and follow the curvature radius of the circular guide. The slide shoes are formed as fixture pieces, which block a lateral displacement of the lamellas against one another.

Abstract (de)

Bei einem Gliedertor mit einem von einer vertikalen Schließstellung in eine horizontale Offenstellung umlenkbaren Panzer (5) der aus gelenkig miteinander verbundenen Lamellen (4) besteht, die zumindest teilweise mit an ihren Enden angeordneten Führungselementen versehen sind, die in den Panzer flankierende Führungskanäle (6) eingreifen, die jeweils durch einen gebogenen Abschnitt miteinander verbundene horizontale und vertikale Abschnitte aufweisen, lassen sich dadurch ein geräusch- und wartungssamer Betrieb sowie ein einfacher und robuster Aufbau erreichen, daß die Führungselemente als gegenüber dem Panzer (5) verdickte Gleitschuhe (11) ausgebildet sind, deren über die Innenseite des Panzers (5) vorstehender Bereich eine bogensegmentförmig gekrümmte Oberflächenkontur (14) mit einem dem Radius (R) der durch die radial innere Begrenzung des gebogenen Abschnitts der Führungskanäle (6) gebildeten Lauffläche entsprechenden Krümmungsradius aufweist. <IMAGE>

IPC 1-7  
**E06B 9/58; E06B 9/15**

IPC 8 full level  
**E06B 9/15** (2006.01); **E06B 9/58** (2006.01); **E05D 15/24** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**E06B 9/582** (2013.01); **E05D 15/24** (2013.01); **E05Y 2900/00** (2013.01); **E05Y 2900/106** (2013.01); **E06B 2009/1583** (2013.01)

Cited by  
EP1335097A3

Designated contracting state (EPC)  
AT BE CH DE FR LI NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0846833 A2 19980610; EP 0846833 A3 19990728; EP 0846833 B1 20030528**; AT E241754 T1 20030615; DE 19651068 C1 19980604;  
DE 59710166 D1 20030703

DOCDB simple family (application)  
**EP 97121205 A 19971203**; AT 97121205 T 19971203; DE 19651068 A 19961209; DE 59710166 T 19971203